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U Hrvatskom saboru u srijedu se raspravljalo o Prijedlogu zakona o osnivanju 

Sveučilišta obrane i sigurnosti, a u raspravi je sudjelovao i saborski zastupnik, 

predsjednik Gradskog odbora HDZ-a Grada Varaždina Damir Habijan. 

 

U svom izlaganju podržao je  prijedlog Vlade o osnivanju Sveučilišta istaknuvši kako 

sigurna i stabilna država mora imati brz i koordiniran odgovor na sigurnosne ugroze i 

nestabilnosti poput terorizma, nekontroliranih i ilegalnih migracija, transnacionalnog 

organiziranog kriminala pa time i stručnjake koji će biti kvalificirani i kompetentni za 

rad u sigurnosnom sustavu. Također je naglasio da će stručnjaci iz područja obrane i 

sigurnosti završenim studijem svoja znanja moći primijeniti u različitim istraživačkim 

institutima, međunarodnim organizacijama, civilnom društvu, diplomaciji te da, po 

uzoru na brojne zemlje diljem svijeta, osnivanjem ovakvog sveučilišta Hrvatska 

zatvara krug u uspostavi obrazovne infrastrukture koja obuhvaća obranu i 

nacionalnu, odnosno domovinsku sigurnost. 



 

“U ovom trenutku u Republici Hrvatskoj djeluje 10 sveučilišta i to 8 javnih i 2 privatna. 

Za zemlju veličine Hrvatske te imajući u vidu broj stanovnika, netko bi mogao reći da 

je to prevelik broj sveučilišta. Međutim, prilikom rasprave o Prijedlogu zakona 

osnivanja Sveučilišta obrane i sigurnosti, treba imati u vidu njegovu specifičnost u 

pogledu sadržaja i ciljeva koji se osnivanjem novog sveučilišta žele ostvariti” – rekao 

je Habijan. Kao dodatni argument za podršku ovom zakonskom prijedlogu istaknuo je 

činjenicu da su sveučilišta i instituti nositelji raznovrsnih međunarodnih projekata, dok 

postojeće Hrvatsko vojno učilište to ne može biti: ”U Europskoj uniji postoje razni 

oblici suradnje između sveučilišta, bilo izvođenjem zajedničkih studijskih programa, 

znanstvenom suradnjom, projektima, razmjenom nastavnika i studenata i drugo.” 

 

Odgovarajući na replike ostalih zastupnika, Habijan je podsjetio kako se zastupnici 

HDZ-a kontinuirano zalažu i za Sveučilište Sjever i za Fakultet organizacije i 

informatike u Varaždinu. Prošle godine, amandmanom saborskih zastupnika Stričaka 

i Križanića, to je rezultiralo s dodatnih 20 milijuna kuna u proračunu Sveučilišta 

Sjever, a vjeruje da će ove godine ministarstvo dodijeliti 2 milijuna kuna za uređenje i 

nove prostore Fakulteta organizacije i informatike. 

 


